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Referat: 
 

Dato:  5/2 – 2023 
Tidspunkt:  13.00 – 17.00 
Sted:  Forsamlingshuset, Østergade 33, 5500 Middelfart 
Tilstede: Anna, Erling, Irma, Miriam, Lars, Per og Werner 

Afbud fra: Mette 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt. 
 

2. Godkendelse af referat fra bestyrelsesmødet den 5/1-2023  
Referatet blev godkendt og sendt til webmaster. 
 

3. Meddelelser fra formanden  
 Formanden spurgte bestyrelsen, om hvorvidt Klubben må udskrive en 

fotokonkurrence i fremtidige Berner Blade. 
Bestyrelsen godkendte, at der udskrives en fotokonkurrence i fremtidige Berner 
Blade med præmier som fx: 1. vinder får et gavekort på 300 kr. til Bernershoppen, 2. 
vinder får gavekort på 200 kr. til Bernershoppen, og 3. vinder får gavekort på 100 kr. 
til Bernershoppen.  

 Formanden fremlagde, at flere potentiale hvalpekøbere efterspørger flere 
oplysninger om opdrættere på Klubbens opdrætterliste.  
Bestyrelsen drøftede, om hvorvidt og hvilke oplysninger Klubben kan tilføje til 
opdrætterlisten. Bestyrelsen blev enige om, at DKK-uddannelseslogoet kan sættes 
på opdrætterlisten. Formanden spørger Webmaster, og hun vil undersøge, om det 
kan lade sig gøre. 

 
4. Faldende medlemstal  

Bestyrelsen har, på de sidste mange bestyrelsesmøder, talt om Klubbens medlemstal. Pt. 
er Klubbens medlemstal faldende, hvilket skyldes dels en ændring i DKKs 
medlemssystem og dels, at der er flere, der melder sig ud end der melder sig ind i 
Klubben. De medlemmer, som kontakter Klubbens medlemsadministrator eller bruger 
udmeldelsesblanketten på Klubbens hjemmeside, angiver hovedsageligt, at årsagen til 
udmelding er, at de har mistet deres Berner og ikke skal have flere Bernere.  
 
For at øge antal medlemmer skal Klubben kunne tiltrække flere nye medlemmer.  
Bestyrelsen vurderer, at Klubben kan sætte ind på to områder. 
 
1) Nuværende Berner-ejere, som ikke er medlem af Klubben.  
For denne gruppe har bestyrelsen talt om at lave: medlemsmøder, gåture, pelspleje til 
hverdag. Klubben skal lave flere arrangementer for den "almindelige" Berner-ejer. Det 
skal være rettet til Berner-ejere, der ikke udstiller eller deltager i LP eller Rally, og som 
måske føler, at Klubben ikke har noget at byde på, medmindre man deltager i 
konkurrencer. 
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2) For det andet: kommende Berner-ejere.  
For denne gruppe har bestyrelsen talt om tiltag, som støtter vores opdrættere i at 
udbrede kendskabet til Klubben. Det kan fx være tiltag som: 1-års gratismedlemsskab 
til nye hvalpekøbere som en del af hvalpepakkerne. Det kan være en ny flyer, som kan 
gives til hvalpekøbere og som sendes ud af DKK, eller hvalpeaftner (en medlemsidé fra 
før Corona). For at det kan lykkes, er det nødvendigt, at vores opdrættere støtter op om 
indsatsen og Klubben, ved at opfordre deres hvalpekøbere til at blive medlem eller ved 
at bruge hvalpepakkerne.  
 
Bestyrelsen ser det derfor, som et stort problem for Klubben, når Klubbens opdrættere 
fraråder deres hvalpekøbere at melde sig ind i Klubben på de sociale medier. 
 
Råd til hvalpekøbere om ikke melde sig ind Klubben, ser bestyrelsen som en illoyal 
handling overfor Klubben og som modarbejdelse af Klubbens interesser, hvilket jf. DKKs 
Love § 11 Stk. 2. kan medføre udelukkelse af Klubben.  
 
Medlemmerne af bestyrelsen er ærgerlige over at erfare, at der er opdrættere i Klubben, 
som fraråder deres hvalpekøbere at melde sig ind i Klubben på de sociale medier. 
Samtidig ser bestyrelsen med stor alvor på medlemmer, som opfører sig illoyalt eller 
modarbejder Klubbens interesser. Derfor har bestyrelsen, enstemmigt, besluttet 
at videregive udtalelserne til DKKs bestyrelse med en indstilling om efterfølgende 
behandling i DKKs disciplinærnævn. 

 
5. Overtrædelse af udstillingsreglement på Klubudstilling i Tommerup den 21/01-

2023 og Udstillingsledelses sanktion. 
Udstillingslederen gav en kort uddybning af den skriftlige indberetning, som UU har 
sendt til bestyrelsen, om sanktionen ifm. Klubudstilling i Tommerup den 21/01-2023 og 
baggrunden for denne. 
 
Bestyrelsen talte om hændelsen, men ikke selve sanktionen eller Udstillingsledelsens 
afgørelse, da bestyrelsen ingen indflydelse har på disse. Myndigheden ligger hos 
Udstillingsledelsen på en udstilling jf. DKKs udstillingsreglement. Bestyrelsen kunne 
konstatere, at UU og Udstillingslederen har handlet efter reglerne i DKKs 
udstillingsreglement.  
 
Det eneste, der er op til bestyrelsen, er at afgøre hvorvidt sagen kan betragtes som 
afsluttet, eller om den skal videregives til DKKs bestyrelse med indstilling om 
efterfølgende behandling i DKKs disciplinærnævn jf. DKKs udstillingsreglement og 
Generelle bestemmelser for udstillinger og prøver i Danmark. 
 
En enig bestyrelse udtrykte, at det er meget trist og beklageligt, at en udstiller opfører 
sig på en måde, så det kan medføre en sanktion. 
 
Bestyrelsen traf en enstemmigt afgørelse om, at sagen kan betragtes som afsluttet.   
 
Bestyrelsen håber, at alle medlemmerne også ser sagen som afsluttet, så medlemmet 
trykt kan deltage i fremtidige arrangementer i og udenfor Klubben. 

   
 
 



Bestyrelsesmøde i Dansk Berner Sennen Klub 

 
Bestyrelsen  den 12-02-2023                                                                             3 

6. Protest modtaget på Klubudstillingen den 25/9-2022 
Næstformanden, som er en af underskiverne på protesten, udtrykte, at han ikke mente, 
at UU og bestyrelsen havde behandlet protesten alvorligt. Derfor blev protesten 
behandlet igen, selvom protesten tidligere er blevet behandlet og afvist både af UU, 
bestyrelsen og DKK. 
 
Formanden udtrykte, at hun er ked af, at næstformanden har denne oplevelse, for både 
UU og bestyrelsen har behandlet protesten alvorligt og grundigt.  
 
Protesten handler om: 
 UUs manglende briefing af dommere.  

Formanden redegjorde for reglerne for briefing af dommere på udstillinger, og 
fortalte, at UU briefer dommere om de praktiske ting, men at UU må ikke påvirke 
dommerne i deres bedømmelser. UU må altså ikke briefe dommere om deltagende 
hundes fejl og mangler, eller bede dommere om have særlig fokus på generelle fejl 
eller mangler. Dommerne, som inviteres af Klubudstillinger er FCI uddannede og har 
kendskab til racestandarden. Hvilket UU har redegjort for i deres svar af den 16/10-
2022.  

 
 Udstillingsledelsens ansvar for at sundheden på udstillede hunde er sikret.  

Formanden forklarede, at UU har fokus på de udstillede hundes sundhed og 
velbefindende på Klubudstillingerne fx med det skrevne i PM, men kan ikke have 
ansvaret for sundheden på udstillede hunde generelt. 

 
 Præmieringer af hunde.  

Formanden redegjorde, som UU i deres svar af den 16/10-2022, at dommerens 
bedømmelse, præmiering og afgørelse er inappellabel.  

 
7. Hunde, der er blevet diskvalificeret på udstillinger 

I forlængelse af drøftelsen af protesten, blev der spurgt til hvordan reglerne er omkring 
hunde, der er blevet diskvalificeret på udstillinger.  
 
Formanden fortalte, at der er to måder for en hund at blive udelukke fra udstillinger på 
i DKKs udstillingsreglement:  
1) hvis en hund bliver diskvalificeret to gange pga. temperament, kan DKKs bestyrelse 

fratage hunden retten til avl, samt retten til at deltage i udstillinger, prøver, 
konkurrencer mv.  

2) hvis en hund, der de to første gange, den deltager på udstilling i en officiel klasse, 
bliver diskvalificeret, fortaber den retten til at deltage på udstillinger fremadrettet.  

 
Eftersom Klubben ikke er stambogsførende, har Klubben ingen hjemmel til at fratage 
hunde ret til avl, ej heller til deltagelse i udstillinger, prøver, konkurrencer mv.   
 
Hunde med diskvalificerende fejl i forhold til racens standard kan og må deltage både på 
Klubudstillinger og på DKK-udstillinger. Hvorvidt fejlen medfører en diskvalifikation på 
den enkelte udstilling er op til dommeren, og hvorvidt hunden skal udelukkes fra at 
kunne udstilles og fra avl kan kun DKKs bestyrelse afgøre. 
 
Jf. DKKs retningslinjer skal 10 % af racens population have samme fejl eller sygdom før 
det betragtes som et generelt sundhedsproblem for en race. Det er Klubbens Avls- og 
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Sundhedsudvalgs ansvarsområde, at gennem oplysning og uddannelse sætte fokus på 
racens generelle problemer.  

  
8. Arbejdsgruppe mere fair kåring af årets LP hund (gruppe bestående af Joanna, 

Mogens, Dorte).  
Bestyrelsen behandlede forslaget, som aftalt på bestyrelsesmødet den 5/1-2023.  
 
Joanna har prøvet at kontakte Mogens og Dorte tre gange uden held. Derfor har Joanna 
selv indsendt forslaget til behandling.  
 
Bestyrelsen har behandlet forslaget og har et modforslag, som går ud på, at årets LP-
hund er den hund, som i den højeste LP-klasse har opnået det højeste antal point. 
Modforslaget vil gøre beregningen nemmere at gennemskue og vil give et incitament for 
hundeførere at rykker op i LP-klasserene.    
 
Bestyrelsen aftalte, at Irma kontakter Joanna og fremlægger modforslaget, og at 
formand kontakter Mogens og Dorte mhp. kvalificering af forslaget og DKK mhp. afklare 
om forslaget eller modforslaget kan godkendes af bestyrelsen.  

 
9. Arbejdsgruppe vedtægtsændringer (gruppe bestående af Per, Erling, Monica og 

Karin) 
Der er intet nyt fra arbejdsgruppen, fordi arbejdsgruppen ikke kan samles.  
 
Erling har kontaktet DKK, som kunne fortælle, at Klubbens vedtægter fungerer efter 
formålet og er opdaterede, fordi Klubbens vedtægter blev revideret af DKKs Lovudvalg 
i 2013, og er løbende blevet opdateret.  
 
Erling og Per forslår, at arbejdsgruppen nedlægges pga. at Klubbens vedtægter allerede 
er opdateret og opfylder Klubbens behov. 
 
Bestyrelsen traf en enstemmig afgørelse om, at arbejdsgruppen nedlægges. 
 

10. Økonomi  
 Gennemgang af regnskab for 2022 ved kassereren 

Der har været en uoverensstemmelse på medlemskontingentet fra DKK, som er 
blevet rettet, derfor er der et overskud ift. det budgetterede på 12.000 kr. 
Regnskabet revideres på tirsdag. 

 Forsikring hos Top Danmark er fornyet og betalt.  
 

11. Nyt fra udvalgene  
 ASU:  

ASU talt om punktet omkring RAS, men mener ikke, at de selv kan kontakte DKK for 
at undersøge om RAS forsat er er krav fra DKK til specialklubberne. Det mener ASU, 
at formanden skal gøre. 
Formanden undersøger hos DKK, om RAS forsat er et krav til specialklubberne. 
Hvis det ikke længere er et krav fra DKK, indstiller ASU, at punktet omkring RAS 
fjernes fra deres retningslinen, og at ændringen sendes til afstemning på Klubbens 
ordinære generalforsamling.  
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 AKT:  
AKT arbejder med samarbejdsaftaler sammen med træningspladserne. 
 

 UU:  
UU har styr på kommende udstilling i Slagelse.  
UU og formanden holder et møde omkring Specialudstillingen ifm. EDS og de 
manglede dommere, Udstillingskalenderen og Juleudstillingen, samt orienterer  
bestyrelsen. 

 
12. Opfølgning på aftalte punkter – punkter, som er afsluttet: 

 Bestyrelsen har aftalt at lave en ny flyer, som kan bl.a. sendes i hvalpepakker og i det 
materiale DKKs sender ud til opdrættere. Formanden har kontaktet webmaster og 
arbejdet er gået i gang. 

 Formanden informerede om, at hun sammen med B&B økologisk shampoo laver et 
pelsplejearrangement (pelspleje til hverdag) og hvor overskuddet fra salget af B&B 
økologisk shampoo går til kræftkontoen.  

 RAS statistikker fra ASU er opdateret og sendt til Årsbladet. 
 I samarbejde med medlemmerne vil bestyrelsen række ud til danske dyrlæger og 

opfordre dem til at blive gratismedlem. Artikel til Berner Bladet er skrevet og 
indmeldelsesbanketten findes på hjemmesiden.  

 Kassereren sender et udkast til en kontrakt til brug for uddannelse til godkendelse. 
 

Punkter til behandling på næste møde: 
 En eventuel sponsoraftale. Tovholder: kasserer 
 Hvalpepakker gøres attraktive. Tovholder: formand  
 Hvalpeaftner.  
 Gåture. 
 Medlemsmøder. 
 Rabataftaler for medlemmer. 
 Plan for hvordan vi får flere annoncører i Berner Bladet. Tovholder: næstformand 
 Én pris til medlemmer og én pris til ikke-medlemmer på DBSK arrangementer. 

Tovholder: UU 
 Gøre medlemmerne og kommende medlemmer opmærksom på, at medlemmer af 

DBSK har samme fordele, som DKK-medlemmer.  
 

13. Dato for næste møde  
Den 5/3-2023  
 

14. Eventuelt  
 

 


